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Vragen van het lid Van Raak (SP)
aan de minister van Binnenlandse
Zaken en Koninkrijksrelaties over
mogelijke sluiting van politiebureaus
in Fryslân. (Ingezonden 19 februari
2009)

1
Is het waar dat in Fryslân door
financiële problemen politiebureaus
worden gesloten? Om hoeveel
politiebureaus gaat het? Zijn er meer
korpsen waar sluiting van
politiebureaus dreigt?1

2
Deelt u de zorg dat sluiting van de
bureaus ten koste gaat van de
bereikbaarheid van de politie en dat
dit ongewenst is, zeker daar waar
bureaus in de buurt van
probleemwijken liggen?

3
Hoe zijn de financiële problemen bij
het korps Fryslân ontstaan? Hoe
groot zijn de problemen? In hoeverre
worden deze problemen veroorzaakt
door het nieuwe
budgetverdeelsysteem en de
bezuinigingen van het kabinet, zoals
korpschef Berndsen stelt?2

4
Is het waar dat het korps Fryslân
onvoldoende middelen heeft voor de
benodigde investeringen in
huisvesting? Wat is hiervan de
oorzaak?

5
Is het bericht waar dat nieuwbouw
van politiebureaus op het platteland
en een modern arrestantenverblijf in
Drachten 69 miljoen euro meer
kostten dan geraamd? Hoe heeft deze
enorme overschrijding kunnen
ontstaan?3

6
Deelt u de opvatting dat het een
slechte zaak zou zijn als het korps
Fryslân zou moeten bezuinigen op de
instroom van 30 aspiranten per jaar,
gezien de nu al niet geringe
personele problemen bij de politie?
Zo ja, wat gaat u hieraan doen?
Zo nee, waarom niet?

7
Bent u bereid het korps Fryslân te
compenseren voor de extra kosten
die het maakt voor het politiewerk op
de eilanden? Zo nee, waarom niet?

8
Bent u bereid korpsen die in de
problemen zitten financieel tegemoet
te komen, om zo te voorkomen dat
politiebureaus gesloten moeten
worden en er bezuinigd wordt op de
instroom van aspiranten? Zo nee,
waarom niet?

9
Bent u bereid, in het licht van de
dreigende sluiting van politiebureaus,
af te zien van de voorgenomen
bezuiniging van 100 miljoen euro?

1 Leeuwarder Courant, 18 februari 2009:
«Politiek vreest sluiting Leeuwarder
politiebureau».
2 Over en Uit, Korpsblad politie Fryslân,

februari 2009.
3 NRC Next, 18 februari 2009.

Antwoord

Antwoord van minister Ter Horst
(Binnenlandse Zaken en
Koninkrijksrelaties) (ontvangen 8 april
2009)

1 en 2
Het regionale politiekorps Fryslân
staat onder preventief toezicht van
het ministerie van Binnenlandse
Zaken en Koninkrijksrelaties. In dat
kader heeft het korps nog een keer
bekeken op welke posten bezuinigd
kan worden. Daarbij wordt gestreefd
naar een zo efficiënt mogelijke
bedrijfsvoering.
In de aangepaste begroting, die nog
besproken moet worden in het
Regionaal College (RC), worden
bezuinigingen voorgesteld,
waaronder het afstoten van mogelijk
twee politiebureaus en goedkopere
huisvesting van een aantal
steunpunten. Uitgangspunt daarbij
blijft echter de waarborging van
bereikbaarheid, beschikbaarheid en
toegankelijkheid van de politie.
Gelet op de krappere financiële
middelen en de wenselijkheid de
operationele sterkte zo veel mogelijk
in stand te houden, bezien veel
korpsen de mogelijkheden van een
efficiëntere bedrijfsvoering. Dat kan
soms niet zonder daarbij ook de
huisvesting in ogenschouw te nemen.
Het RC heeft er daarbij op te
letten dat de bereikbaarheid,
beschikbaarheid en toegankelijkheid
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van de politie zo goed mogelijk
gewaarborgd blijft. Het is evident dat
dat nog in versterkte mate geldt voor
locaties waar de werklast van de
politie het hoogst is, zoals in
probleemwijken. Ik heb er vertrouwen
in dat korpsen hierbij zorgvuldig te
werk gaan.

3
De financiële problemen van het
korps hebben als belangrijkste
oorzaken:
– De investeringen in de huisvesting
hebben geleid tot toenemende
rentelasten doordat de investeringen
zijn gefinancierd met vreemd
vermogen. Deze lasten zijn overigens
vooral in de eerste jaren hoog. De
ervaring bij andere korpsen met
aanzienlijke investeringen in
huisvesting is, dat deze na een
beperkt aantal jaren weer op een
aanvaardbaar niveau komen.
– Als gevolg van de introductie van
en de jaarlijke actualisatie binnen het
nieuwe Budget Verdeel Systeem
(BVS) zijn de Rijksbijdragen aan het
korps afgenomen. Dit is het gevolg
van een daling van de werklast en
van de bevolkingsaantallen in de
regio ten opzichte van de andere
regio’s. De verhouding tussen
bekostigde aantallen medewerkers en
sterktedoelstelling pakt daardoor
nadelig uit voor Fryslân.
– In verband met de vergrijzing heeft
het korps aspiranten in opleiding die
de uitstroom moeten opvangen. Door
de vertraagde uitstroom – de
verwachte uitstroomleeftijd is van 60
naar 62 jaar gegaan – zijn er meer
mensen in dienst dan geraamd,
waardoor extra personeelslasten
ontstaan.
– Met ingang van 2008 is door het
ministerie aan de politiekorpsen een
taakstellende bezuiniging opgelegd
van € 100 miljoen, waardoor de regio
Fryslân geconfronteerd wordt met
een (extra) vermindering van de
Rijksbijdrage van € 0,8 miljoen in
2008, oplopend tot ruim € 3 miljoen
in 2011 en volgende jaren. Die
bezuinigingen worden pas over
enige jaren bereikt wanneer de
bovenregionale samenwerking met
Groningen en Drenthe volledig is
gerealiseerd.

4
Mede in verband met ARBO-eisen die
vervanging of verbouwing van
huisvesting noodzakelijk maakten,
heeft het korps Fryslân vanaf 2000
fors geïnvesteerd in huisvesting. Die

investeringen hebben geleid tot
toenemende rentelasten doordat de
investeringen bij gebrek aan
voldoende eigen vermogen zijn
gefinancierd met vreemd vermogen.
De begroting laat zien dat de rentelast
van ongeveer € 2,2 miljoen in 2009
daalt naar een rentelast van
€ 1,8 miljoen in 2012.

5
De korpsbeheerder heeft mij gemeld
dat de oorspronkelijke nieuwbouw en
verbouw, die vanaf de aanvang van
het nieuw- en verbouwprogramma in
het jaar 2000 is aanbesteed, binnen
het voor die aanbesteding
gereserveerde budget is gebleven. In
de loop der tijd echter heeft er door
nieuw beleid meer verbouw en
nieuwbouw plaatsgevonden, wat
geleid heeft tot hogere investeringen.
De totale investering bedraagt rond
€ 103 miljoen. Zoals u bekend heeft
het Regionaal College de heer
Deetman gevraagd onderzoek te
doen naar de sterk gestegen
huisvestingskosten van het
politiekorps. De resultaten van dat
onderzoek zijn op dit moment nog
niet bekend.

6 en 8
Ik ben met de korpsen die onder
preventief toezicht van BZK staan in
gesprek om te komen tot een
sluitende begroting. Dat is in eerste
instantie de verantwoordelijkheid van
de regionale colleges. Met het
korpsbeheerdersberaad heb ik
afgesproken dat korpsen bij
bezuinigingen het maximale zullen
doen om de executieve slagkracht te
ontzien. Bezuinigingen zullen daarom
niet primair gezocht worden in het
verminderen van de instroom van
aspiranten, maar in een efficiëntere
bedrijfsvoering en door meer
bovenregionale samenwerking.
Nadat ik de herziene begrotingen van
de onder preventief toezicht vallende
korpsen heb ontvangen zal ik bezien
of eventueel alsnog een aanvullende
bijdrage van BZK noodzakelijk is.

7
De werklast van het korps op de
Waddeneilanden is verdisconteerd in
het BVS. Dit systeem wordt dit jaar
geëvalueerd, en dan zal opnieuw
berekend worden of de bijdrage voor
de wadden actueel is.

9
Nee.
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